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Skolebestyrelsen 
Ungarnsgade 13, 2300 København S 

T: 3317 5000 / E:  shorst14@gmail.com 
Skolenr. 31165 / Skolekode: 101058 / www.lps.kk.dk 

 
 
 

 

Referat for 2. ordinære møde i skolebestyrelsen 
skoleåret 2022/23  

Onsdag d. 28. september 2022 kl. 16.30–19.00 på Lilleskolen, Wittenberggade 2-4 
Deltagere: Sebastian, Haydee, Allan, Mariane, Mikkel, Dorthe, Camilla, Jens, Emilie, Valde, Nathalie, Henriette (ref)  
Afbud fra Torben og Nikolai 
  
1.  B Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde 

Velkommen til de nye elevrådsrepræsentanter.  
Sebastian 
 

2.  O Meddelelser fra formanden 
Alle er velkomne til at melde sig til Skole og Forældres efterårskursus 
omhandlende arbejdet i skolebestyrelsen. Dato: 28.-29 okt. Læs mere og tilmeld på 
https://www.skole-foraeldre-kbh.dk/kurser/gratis-efteraarskursus/  

Sebastian  
 

3.  O Meddelelser fra skolelederen 
Personale er ansat til vores to såkaldte modtageklasser for flygtninge fra Ukraine. 
Vi forventer eleverne kommer snart, men vi har endnu ingen dato. Det nye 
personale har være på besøg på Gerbrandskolen, hvor de har haft tilsvarende 
klasser siden foråret. Der er enighed om at det vil give mening at M-klasserne er på 
som punkt hver gang. 
Vi er ved at gøre klar til motionsdag. 
Klassekonferencerne hvor klassens lærere og en fra ledelsen mødes for at drøfte 
hver klasse, er godt i gang. 

Henriette  
 

4.  O Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne 
5. årgang er begyndt i EAT. Fokus på legepatrulje. Faguge i uge 46 APA 8-14 
Alle matematiklærere har været på NyMat-kursus, hvor fokus er på den 
undersøgende matematiktilgang. Bærerdygtighedsdagene gik rigtig godt.  
Lejrskoler på 7. og 8. årgang er gået godt. 
Vi skal til at lave APV.  

Emilie/Jens 
 

5. 5
. 

O Meddelelser fra elevrådsrepræsentanterne 
Vi er i gang med Byttebixen, som er ved at være færdig. Der er flere udfordringer 
med toiletterne. Fx at et af toiletterne slet ikke kan låse, og elever er utrygge ved at 
bruge det [kommentar: Flere vil gerne have dette ene problem håndteret hurtigere, 
end via den igangværende APV, specielt da det oplyses at døren 'har været et 
problem i flere år'. Det meddeles at eftersom dette punkt er et ’orienteringspunkt’, 
skal der fremsættes et forslag til næste møde for at kunne tage beslutning.]  
Vi er inviteret af KFE (Københavns Fælles Elevråd) til møde som handler om 
børnesundhedsprofilen og elevernes trivsel.  
Der er ikke en egentlig mødeplan for elevrådet, men vi mødes tit, flere gange pr. 
måned. 
Lejrskole på Thorø for 7. årgang var rigtig godt.  

Valde/Natalie 
 

6.  O Orientering fra KKFO 
Børn fra Ukraine: Vi har pt. intet hørt. Vi har været på besøg på SUØ´s KKFO da 
de har haft børn fra Ukraine. De elever som var i små grupper har været hurtigere 
til at blive integreret.  
Vi er i gang med OL-ugerne. (årligt tilbagevende begivenhed) 
BMV: Hvad synes børnene om det fysiske forløb. 
Vi er godt i gang med Co-teaching. 
Vi skal ud og besøge en masse børnehaver. 
ICDP: relationskompetence kursus 
Ansættelsessamtaler: Der er ansat to medhjælpere- genopslag på pædagogstilling 

Haydee/Mariane 
 

https://www.skole-foraeldre-kbh.dk/kurser/gratis-efteraarskursus/
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7.  D Drøftelse af resultaterne af elevtrivselsundersøgelsen 
Skoleledelsen indleder med hvad man lægger mærke til og hvordan der sker 
opfølgning: 

• Som altid bemærker vi jo toiletterne. Vi har allerede ekstra rengøring. 
• Vi har bedt alle klasseteams om at vælge to fokuspunkter ud, som de 

arbejder med sammen med eleverne. Dette gennemgås på vores 
klassekonferencer. 

• Torben har ligeledes bedt om at alle melder de 2 punkter, samt tiltag 
tilbage til ham senest 30.9. 

Kommentarer fra bestyrelsen:  
• Overordnet ser det godt ud og der laves en god skole for vores børn.  
• Bemærker at der er en gruppe elever som oplever sig ensomme og hvordan 

kan vi så arbejde med det.? 
• Overgange i 0. klasse skal vi være meget opmærksom på. 
• En udfordring i forhold til undersøgelsen er bl.a. at vi intet har at 

sammenligne os med. Vi kan ikke sammenligne med tidligere skoleår, eller 
med fx hele Københavns Kommune.  

• Kan det give mening at lave trivselsforløb på 2. og 8. årgang som skiller 
sig ud? 

• Eleverne giver i undersøgelsen udtryk for at de gerne vil lære mere, det er 
jo positivt, og derfor kan der også arbejdes med faglige trivsel.  

• Vi kunne ønske os at man kan sammenligne flere år. 
• Det virker til at der fortsat en udpræget lav tilfredshed omkring støj i 

klassen, også ift. resten af svarene undersøgelsen, og der er et ønske om at 
dette tages op i bestyrelsen. 

På næste møde er der en tilbagemelding fra skolen. 

Henriette/ 
Sebastian 
 

8.  D/B Politik for fotos på Aula 
Bestyrelsen har efterlyst en klar politik nu da man ikke længere skal give samtykke 
til at fotos bringes på Aula. 
Skoleledelsen: Vi følger Københavns Kommunes retningslinjer, som ligger under 
Fælles filer i Aula. I Aula har man mulighed for at anmelde indhold herunder også 
foto. Det forholder administrator sig til og indholdet fjernes evt. 
Bestyrelsen: Vi vil gerne have kommunikeret klart til forældre og elever hvordan 
man skal forholde sig hvis man ønsker et billede fjernet fra Aula. og hvordan det 
evt. anmeldes. Kan vi lægge en vejledning på hjemmesiden? 

Henriette 
 

9.  D/B Skolebestyrelsens årshjul 
Der blev som bilag til mødet udsendt udkast til årshjul hvor der er angivet en række 
begivenheder og punkter til de planlagte bestyrelsesmøder. Årshjulet er dynamisk, 
det kan ændres løbende. Sebastian gennemgår, hvordan SKB fører tilsyn med 
principper, herunder også hvordan der laves nye laver nye.  
Ændringer: 

• Drøftelsen vedr. skema/UUV flyttes til februar. 
• Under elevtrivsel på næste møde, skal indeklimaet drøftes. 

Sebastian 
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10.  D/B Drøftelse og beslutning om skolebestyrelsens forretningsorden 
Sebastian indleder: Lige nu gælder den såkaldte standardforretningsorden for 
skolebestyrelser i Københavns kommune (https://kk.dk/skolebestyrelse). Der er 
visse forskelle i den i forhold til den forretningsorden som den tidligere bestyrelse 
havde: 

• Den nye fastslår at vi har forskudte valg af forældrerepræsentanter, hvilket 
vil kræve at mindst tre af de nuværende 7 er indstillede på at sætte deres 
plads på valg om to år. Vi kan dog senere beslutte os for at ændre denne 
del af forretningsordenen, så det er ikke en beslutning der absolut skal tage 
nu.  
Kommentar: Der lader pt. til at være tre som er med på at være på valg i 
2024. 

• Dagsorden: Formanden SKAL sætte alle rettidigt indkomne forslag på 
dagsordenen, og så er det bestyrelsen der i starten af mødet beslutter om 
punkterne skal forkortes, forlænges eller udskydes. 
Kommentar: Lærerne vil gerne have dagsordenen 14 dage før, da de ellers 
ikke kan nå at drøfte punkterne. Hvis det skal ændres til 14 dage, skal der 
fremsættes et forslag herom. Vi kan dog godt allerede tilstræbe at 
dagsordenen er færdig 14 dage før. 

• Offentliggørelse: Nu lægger vi referatet på hjemmesiden, men i fremtiden 
skal både dagsorden og så vidt muligt også bilag lægges ud. 

• Referatet: Der skal skelnes mellem de, der udebliver med og uden afbud. 
Kommentar: Allan er uenig i paragraf 11 stk 1 hvori der står at det oplyses 
ved navns nævnelse hvem der ikke har givet afbud da dette kun tjener at 
hænge folk ud. Flere er enige i at paragraffen bør fjernes. 

Konklusion: Indtil videre følger vi standardforretningsordenen. Men ønsker man en 
ændring, kan der stilles et forslag om ændring når som helst. 

Sebastian 
 

11.  D Evaluering af skolens fødselsdag 24. august og SB’s aktivitet: 
Vi drøftede helt kort arrangementet og var tilfredse med det. Bestyrelsen fik en del 
feedback og forslag, herunder også på slido.com. Disse er nu indbygget i 
bestyrelsens årshjul.  

Sebastian 
 

12.  D Gamle elevers dag – Sidste Mandag i September 
Arrangementet blev holdt 26. september, og vi vurderer at det var en meget stor 
succes for deltagerne. Der var 85 tilmeldte, men der blev talt over 150 deltagere. Vi 
måtte hente flere store og borde, men det var stadig ikke nok. Der var også stort 
fremmøde af lærere og mange unge gamle elever. Der blev solgt sodavand, øl, 
kaffe og småkager. 
Udfordringer: Tid: Vi har brugt på den gode side af 40 timer, og det har jo intet 
med skolens elever at gøre, tiden går fra eleverne. Indkøb næste år: I år har TV lagt 
ud, og det som er tilbage, hvad stiller man op med det? Skolen må ikke indkøbe 
alkohol. 
Det blev foreslået at involvere de ældste elever i at arrangere denne aften, mod at få 
overskuddet af salget. Det kunne også være en ide at gamle elever selv står for 
denne aften, det har flere af de ældre selv foreslået.  
Vi konkluderer at vi gerne ser traditionen fortsætte, men at det kræver en 
organisering så skoleledelsen ikke hænger på alt arbejdet. Vi tror det er muligt at 
engagere nogle af de gamle elever. 

Henriette/ 
Sebastian 
 

13.  B Valg af delegerede til Skole og Forældres landsmøde 
Landsmødet er 11.-12. november, temaet er Den Frie Folkeskole (se 
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/landsm%C3%B8de-2022), og LPS kan stille 
med tre forældrerepræsentanter. Camilla deltager som medlem af 
hovedbestyrelsen. Der er ingen andre der ønsker at deltage, så skriv til Sebastian 
hvis man ønsker at deltage. 

Sebastian 
 

14.  O Eventuelt 
Intet under eventuelt 

Alle 
 

15. . O Sager vedrørende enkeltpersoner 
Der er bestilt forebyggende forløb hos Falck Healthcare  til en lille del af 
personalet.  

 
Henriette 

Kommende møder: 26/10, 16/11, 14/12, 8/2, 8/3, 3/5, 14/6 

https://kk.dk/skolebestyrelse
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/landsm%C3%B8de-2022

